
REMINISCENŢE SĂLĂJENE1 

GHEORGHE DUMITRAŞCU 

REMINISCENCES FROM SĂLAJ 

Abstract: The „school" where I was supposed to learn the mast about 
Transylvania I „followed" it at the archives, at Zalău and in Românaşi 
commune. By these two locations I am bound with an assignment given to me 
by a high forum, the assignment of writing a monography of Românaşi 
commune for a general paper regarding the alliance between the peasantry 
and work folk. 

More special concerns send me make two portraits of Sălaj 
parliamentarians from among the ones I know. It is about Augustin Crecan 
and Deneş Sereş. They are the only ones I want to present from the Sălaj 
parliamentarians. Some of them I do not kwon, others but I know very well. It 
is a risk I take, in both situations. I have focused only an two very significant 
personalities from one field, so ca/led „ unpolitical". 

Rezumat: „Şcoala" la care urma să învăţ cel mai mult despre 
Transilvania am „urmat-o" în arhive, la Zalău şi în comuna Românaşi. Mă 
leagă de aceste două localităţi o sarcină pe care o primisem din partea unui 
for foarte înalt, de a scrie o monografie a comunei Românaşi pentru o lucrare 
generală ce urma a privi alianţa dintre ţărănime şi muncitorime. 

Preocupări mai speciale mă mână să fac încă două portrete ale unor 
parlamentari sălăjeni dintre mai mulţii pe care i-am cunoscut. Este vorba de 
Augustin Crecan şi Deneş Sereş. N-a intrat în intenţia mea a-i prezenta şi pe 
alţi parlamentari de Sălaj. Pe unii nu-i cunosc, iar pe alţii îi cunosc prea bine. 
Risc, în ambele situaţii. M-am oprit doar asupra a două personalităţi 
semnificative dintr-un domeniu, să-i zic aşa, „apolitic". 

Keywords: Sălaj figures, Augustin Crecan, Deneş Sereş, senator, 
museum. 

1 Materialule scris prin 1993-1994. Textul este exact aşa cum a fost scris atunci. Eram cercetător 
ştiinţific la Institutul de Istorie al Academiei din Cluj. 
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Cuvinte-cheie: figuri sălăjene, Augustin Crecan, Deneş Sereş, senator, 
muzeu. 

Facultatea de Istorie a Universităţii din Bucureşti, la care am studiat între 
1956-1961, cunoştea prea puţine lucruri despre istoria modernă a Transilvaniei şi, 
din puţinul pe care-l cunoştea, nouă, studenţilor nu ne-a transmis mai nimic.2 

Datorez enorm Bibliotecii Centrale Universitare din Cluj şi Bibliotecii 
Institutului de Istorie al Academiei, filiala Cluj, în umplerea unor goluri 
inadmisibile pentru un cercetător în istorie.3 M-a salvat de la ignoranţă ambiţia 
mea ţărănească de a cunoaşte cât mai mult. 

Ciudat, dar adevărat, „şcoala" la care urma să învăţ cel mai mult despre 
Transilvania am „urmat-o" în arhive, la Zalău şi în comuna Românaşi. 

Mă leagă de aceste două localităţi o sarcină pe care o primisem din partea 
unui for foarte înalt, de a scrie o monografie a comunei Românaşi pentru o 
lucrare generală ce urma a privi alianţa dintre ţărănime şi muncitorime. 

În timp ce alţii au privit-o aşa cum părea, eu am luat-o în serios şi am scris 
140 de pagini. 

Dacă adaug că lucrarea mi-a fost plătită apoi cu 10 lei pagina, în total, mai 
mult decât salariul meu lunar, vă închipuiţi că am încă un motiv lămurit. 

În comuna Românaşi - fostă Unguraşi, fostă Magyar Egreghi - am întâlnit 
oameni de la care am învăţat despre Transilvania mai mult decât la facultate.4 

Vechiul meu obicei de asta de vorbă cu oamenii bătrâni şi a-i incita chiar la 
discuţii mi-a prins bine şi am întocmit - de unde mi-o fi dat prin cap - un volum 
de mărturii orale cu semnăturile celor în cauză. Peste ani, am dat acest volum, 
precum şi copiile de pe documente de toate felurile, directorului şcolii din 
comună - care se numea, parcă, Todoran. Un alt exemplar s-o mai fi păstrat, 
probabil, la Institutul de Istorie al Academiei din Cluj. 

2 Şi, totuşi, împotriva orientării generale a facultăţii, profesorul Georgescu-Buzău l-a îndreptat 
pe colegul meu, Aurel Simion, către studierea Răscoalei - revoluţiei lui Horea, care a devenit şi 
I ucrarea sa de stat. 

3 O scenă care, povestită de altcineva, ar fi anecdotică: era prin 1963, 1964, când o indicaţie 
venită de „sus", de la Academie, obliga conducerea cercetătorii Institutului de Istorie al Academiei, 
filiala Cluj să fie dimineaţa, la ora 8, în Institut şi să semneze condica, la venire şi la plecare. 
Directorul nostru („birector", fiind şi şi rector al Universităţii) ne-a convocat la Muzeul de 
Arheologe, unde ne-a ţinut un discurs cam aşa: „S-o creadă ăi de la Bucureşti că eu o să fac ce-mi cer 
ei. Eu nu vă plătesc pentru stat cu curu' pe scaun. Mergeţi, în continuare, la arhive, la biblioteci, dar să 
se ştie unde sunteţi!". Iar, sâmbăta, bineînţeles, ne întâlneam, ca de obicei, la discutarea şi forfecarea 
vreunui referat sau altul. 

4 Un localnic mi-a spus că, prin 1945- 1946, Petru Groza, trecând prin comună, i-a întrebat pe 
ţărani câţi unguri au în comună. „-niciunul- a fost răspunsul-. A fost unul adus din Pustă şi pus 
primar, după Dictatul de la Viena, şi era om de treabă.- Păi, atunci, de ce-i spuneţi satului vostru 
Unguraşi. Spuneţi-i Românaşi!". Şi aşa i-a rămas numele până azi. 
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Experienţa mea sălăjană m-a marcat pentru toată viaţa. În Sălaj, am învăţat, 
cu adevărat, românismul, pe care l-am topit în suflet. 

Iarna sălăjană - pentru că iarna mi-a fost dat să colind locurile dinspre 
Românaşi - mi-a întărit, pentru totdeauna, credinţa în alb. Nu mi-am putut 
închipui niciodată tricolorul altfel decât deasupra albului Mezeşului. 

În clopotniţa bisericii din Românaşi am întâlnit - ca oriunde în altă parte -
biblioteca bisericii, adunată meticulos, din care am spicuit doar5• Rămâne 

comoara din care am luat puţin şi am „adăugat" mult, pe care am publicat-o, peste 
30 de ani, în Anuarul Muzeului din Zalău.6 

Peste ani, cadru didactic la Institutul Pedagogic din Constanţa, am 
mulţumit acelui imperativ imbold pe care mi l-a creat Transilvania de a cunoaşte 
istoria sa, pe care am predat-o, cred eu, la cel mai înalt nivel la instituţia de 
învăţământ superior de la malul mării. 

Faţă de neînţelegerea unora pentru Transilvania, efortul meu de la cap de 
ţară şi de la un institut de 3 ani, părea a fi un fel de boală. N-a fost boală, chiar 
dacă sunt bolnav de Transilvania pentru toată viaţa. 

În primele mele zile de parlamentar7
, am folosit moştenirea transilvană 

pentru a impune, alături de alţi, problemele românilor din Transilvania la 
durerosul loc pe care-l bine merită pe crucea răstignirii poporului român. Nu mi
am permis, nici o singură dată, să abdic, nu mi-am permis măcar să fiu absent, nu 
mi-am permis să nu intervin atunci când e vorba despre Transilvania. 

Ţăran, crescut în spiritul credinţei în Dumnezeu şi în cultul iubirii de 
oameni, nu pot urî un om sau o etnie şi nu pot să stau de o parte când extremiştii 
unei etnii pun în primejdie nu doar buna înţelegere dintre oameni, ci chiar viaţa 
acelora de o limbă, de o lege sau de un sânge cu mine. 

5 Am văzut, pentru prima dată pe viu, cum arată o arhivă în clopotniţa unei biserici şi abia atunci 
mi-am închipuit cum vor fi dormit, într-un asemenea loc, Eminescu şi Slavici la sărbătorirea a 400 
de ani de la construirea Mănăstirii Putna. Am luat, în acelaşi timp, la cunoştinţă ce înseamnă o 
arhivă excepţiopnal organizată, cu documente legate pe ani şi pe probleme. Peste mulţi ani, mi s-a 
vorbit despre modul in care, in Imperiul Otoman, se păstrau arhivele provinciale, tot aşa, legate şi 
într-o ordine care făcea de râs Apusul. Ideea cu harababura otomană e o minciună. 

6 E vorba despre „Acta Musei Prolissensis", XX, 1996, p. 343-354; Pe 15 mai 1997, scriam un 
bilet pe care nu cred că l-am trimis, dar pe care-l păstrez scris de mână: „Conducerii Muzeului din 
Zalău. Mă onorează apariţia primului meu articol scris acum 34 de ani în revista de la porţile 
Mezeşului. 

-Voi rămâne credincios, toată viaţa, Transilvaniei şi Românilor! 
- lncerc s-o apăr, să-i apăr cu puţinele mele puteri. 
- Vă rog să binevoiţi a-i da colegulu meu Crecan extrasele şi, dacă vreţi, vă rog- şi se va plăti- un 

exemplar din Anuar. Cu sinceritate, cu urări de bine, Gheorghe Dumitraşcu, sat Nisipari, jud. 
Constanţa". Ducerea la bun sfârşit a publicării acestei ţăndări de lucrare o datorez vechiului amic, cu 
toate titlurile ştiinţifice, Gudea. 

Î Nu ştiu cum o fi ajuns la mine numărul din 24 octombrie 1990 al ziarului „ Sălajul", din care 
am reţinut atunci, pe semne, „ Tragedia culturii sălăjene" şi, mai ales, articolul lui Nicolae Vereş, 
Sfidarea ţării cel puţin". 
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Se face, în general, caz de un patriotism continuu în intervenţiile mele 
parlamentare. Unii îl numesc naţionalism. Se invocă, în sens negativ, atenţia pe 
care o acord Partidului Unităţii Naţionale a Românilor şi Vetrei Româneşti. 

Este ciudată această idee a unora - nu mulţi, dar nici puţini -, care sunt 
gata să minimalizeze primejdiile şovinismului, adepţi ai comunismului „interna
ţionalism proletar", că sprijinirea rezistenţei româneşti în Transilvania pe pământul 
nostru şi în inima istoriei noastre ar fi ceva blamabil, dacă nu chiar jenant. 

Într-o lume care aplaudă cu ochii orbiţi de întuneric nu ştiu care „Europă 
unită" fără graniţe şi cu un păstor unic, eu rămân „primitiv", aşa cum mă numesc 
unii colegi parlamentari, apărându-mi, vorba lui Mihai din Ipoteşti, „sărăcia şi 

nevoile şi neamul". 
La aproape 30 de ani de la drumurile mele sălăjene, mă întorc cu dragoste şi 

sfială către lecţiile pe care acele plaiuri şi acei oameni mi le-au dat şi care au 
contribuit la a fi ceea ce sunt, nici mai mult nici mai puţin decât un istoric român 
în Parlamentul României, militând pentru respectarea drepturilor fundamentale 
ale oamenilor de pe acest pământ şi respectând ideea că, sub lozinca drepturilor 
omului, pot să facă abstracţie exact de drepturile românilor-autohtoni ai acestor 
meleaguri, la ei acasă deci, cei mai mulţi -, trăind neîntrerupt pe acest pământ, 
mustrare şi îndemn pentru cei care n-am uitat de unde venim şi ce suntem. 

FIGURI SĂLĂJENE ÎN AMINTIREA ŞI ÎN CONŞTIINŢA MEA 
I. Motivaţie 
Deşi nu-mi displace ideea că masele fac istoria, nu mi-am închipuit 

niciodată că ele sunt de capul lor şi că în fruntea lor nu sunt personalităţile. În 
acest sens, m-a preocupat şi mă preocupă în mod special, fără a părăsi ideea, 
portretele personalităţilor. În cartea mea privitoare la Istoria Partidului Ţărănist 

Radical al lui Grigore Iunian8
, într-un capitol cu totul special - şi cam neînţeles de 

unii sau alţii - am vorbit despre 100 de personalităţi ale PŢR. În cartea mai târzie 
Eu nu regret nimic9 portretizam colegii senatori care „plecaseră" din lumea asta, 
între timp. La ieşirea mea intempestivă din partidul la botezul şi la progresul 
căruia m-am zidit, PDSR, revista VIP parlamentar şi guvernamental a publicat un 
număr special cu portretele scrise de mine ale celor peste 40 de colegi ai mei din 
Grupul parlamentar al Senatului. în fine, împreună cu colega dr. Constanţa 
Călinescu de la Universitatera „Ovidius" Constanţa, am publicat o carte de 
portrete comemorative10

• 

8 Gh. Dumitraşcu, Partidul Ţărănist-Radical-Grigore lunian în istoria României (1932-1940), 
Ed. Sfera, Bucureşti, 2000. 

9 Gh. Dumitraşcu, Nu, eu nu regret nimic, Ed. Sfera, Bucureşti, 1999. 
10 Gh. Dumitraşcu, Constanţa Călinescu, Portrete universitare. ln memoriam, Ovidiu University 

Press, Constanţa, 2004. 
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Aceasta vrea să însemne că eu cred că o ţară, un judeţ, un sat se ilustrează 
prin personalităţile sale. 

Pare ciudat - şi nu mai revin asupra caracterizării -, dar, pe verso unei 
vederi Zalău - vedere din Piaţa Libertăţii, notam, între altele: „Statuia reprezintă 
pe marele prieten al ţăranilor şi, oarecum, al românilor, Weseleny". 

Tocmai de aceea, îmi permit ca o modestă contribuţie la istoria Sălajului, 
să-i prezint pe senatorii săi, Augustin Crecan şi Deneş Sereş. 

Dar, mai înainte de aceasta, readuc în conştiinţa sălăjenilor figura lui 
ZAHARIA MILEA, fostul director al Muzeului din Zalău, aşa cum l-am cunoscut eu. 11 

Era prin 1963, cred, pe vară. Am întâmpinat, pe strada Moţilor, la o cramă, 
arheologi veniţi de la o sesiune ştiinţifică din Budapesta: Virgil Mihăilescu
Bârliba, de la Piatra Neamţ - coleg de an la Facultatea de Istorie din Bucureşti şi 
de cămin -, pe Adrian Rădulescu - muzeograf atunci, apoi director al Muzeului 
de Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa - şi Zaharia Milea - directorul 
Muzeului de istorie din Zalău. Pe acesta din urmă îl cunoşteam în mod special. 
I-am vizitat muzeul, am adăstat la o pălincă, am vorbit despre Transilvania şi 

despre români, despre porţile Mezeşului, de Ip şi Trăznea. Pentru mine, 
cercetătorul ştiinţific în istoria modernă şi contemporană, „Mitică de Bucureşti", 
acea seară, adică jumătate de noapte, va rămâne de neuitat. Am întâlnit 3 
inteligenţe sclipitoare într-un dialog-duel în care se continuau discuţiile de la 
Budapesta. A fost pentru prima dată din viaţa mea când am regretat că nu sunt 
arheolog. E drept, arheologii erau de un tip deosebit. Îmi pare rău că nu l-am 
întrebat atunci pe Milea dacă nu-l cunoaşte pe profesorul Ivănescu din Jibou. 12 

Preocupări mai speciale mă mână să fac încă două portrete ale unor 
parlamentari sălăjeni dintre mai mulţii pe care i-am cunoscut. 

I. Senatorul în două legislaturi, AUGUSTIN CRECAN13 

Senator PUNR, opt ani de zile. Înalt magistrat de Sălaj, trecut prin toate 
funcţiile administrative, de notariat şi de avocatură. Dacă statuia din Zalău pe care 
am văzut-o acum 40-50 de ani era a lui Vesseleny, atunci, în mod sigur, Augustin 

11 Cred că Zaharia Milea este dintre acei cercetători care sunt istorici mai ales orali. Ca dovadă că 
îl găsesc în Bibliografiile istorice ale României de până în 1994 cu vreo 20-30 de titluri de articole, de 
numismatică în cea mai mare parte, şi destule dintre ele scrise în colaborare. Altminteri, rămân la 
ideea că era un istoric foarte deştept. 

12 Anecdotică, dar, se pare, reală: lvănescu era cu un an mai mare ca mine la Facultatea de Istorie 
din Bucureşti. În anul V, urmau firesc, repartiţiile. lvănescu- inteligent, spiritual şi haios-, cunoscut 
ca un cal breaz în tot centrul unversitar, singurul corijent la ALA (Apărarea Locală Antiaeriană), 
întrebat unde crede că va ti reprtizat, a închis ochii şi a pus deştu' pe harta României. L-a pus pe 
localitatea Jibou. Acolo s-a dus în 1960 şie şi azi, în 2009, când scriu aceste pagini. 

13 Bibliografia pe care o am momentan la dispoziţie e formată din: Protagonişti ai vieţii publice
decembrie 1989 - decembrie 1994, voi. 1 (A-F), Agenţia Naţională de Presă-Rompres, Buc., 1994, p. 
220-221; Cartea albastră a democraţiei, Asociaţia Pro-Democraţia, Buc., 1997, p. 134; Parlamentul 
României. Senatul. Legislatura 1996-2000, Buc., 1996, p. 88 
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Crecan a coborât din statuie, cu mustaţă cu tot. Aparent, e o îmbinare reuşită între 
un profesor de liceu sau gimnaziu - stil vechi -, notar public şi înaltă personalitate 
administrativă din Zalău sau Jibou. Tip pe care nu reuşeşti să-l scoţi din ale lui, 
din trebile administrative, unde Senatul i-a recunoscut profunda competenţă, 
necontestată de cineva. Când vorbeşte, mai rar, are în spatele lui, concentrat, cam 
ce-ar fi spus dacă ar fi vorbit de 2 ori mai mult. În fine, un om aşezat, neclintit de 
furtunile PUNR-iste, pentru că n-a fost amestecat în luptele pentru putere. Cred 
că Augustin Crecan a răspuns, în felul lui, observaţiilor pe care i le făcea, de multe 
ori, Radu Ciontea, anume că lipsea acestui partid, PUNR, o componentă 
programatică de viitor, alternativă întăritoare a naţionalismului. Crecan, ca 
reacţie, a rămas la locul lui. Tocmai de aceea, tăcut, fără ostentaţie, el s-a aruncat 
în bătălia cea mai plictisitoare şi mai repede confruntată cu practica, aceea a 
administraţiei publice.14 Seismograf obişnuit, n-a putut să nu sesizeze că PUNR 
traversa un drum paralel, până la un timp, secant apoi, cu o alee din cimitirul 
istoriei. A căutat să transforme, a căutat să atenţioneze, ca şi Costică Ciurtin. N-a 
putut. Oamenii care deţineau frânele n-au reuşit. A avut apoi loc un derapaj spre 
ceva care părea viabil, organism născut muribund. Acum - am scris aceste rânduri 
pe 7 iulie 2001 -, a dispărut din câmpul politic, dar şi acolo, la el, în Zalău, rămâne 
cine a fost. La Bucureşti, se păstrează imaginea unui altfel de parlamentar. Adică, 
un parlamentar obişnuit, în limitele noţiunii fundamentale. Zic altfel, în 
comparaţie cu acest nou parlament, care, chiar dacă n-a fost de la început altceva, 
a început prin a fi altfel. 

Azi - 1 martie 2009 - când mă întorc la aceste rânduri, îmi amintesc că 
trebuie să-l reţin pe Augustin Crecan ca pe omul care a ţinut morţiş ca vechile 
mele preocupări ştiinţifice să se nemurească în plumbul Anuarului Muzeului de la 
Zalău. Unde, ziceam mai înainte, am reuşit să nu îngrop în uitare nişte pagini 
despre Românaşi, graţie şi insistenţelor profesioniste ale de demultului coleg, 
pasionatul Gudea. 

II. Senatorul de 3 sau 4 legislaturi SEREŞ DENEŞ15 

Cum numai UDMR-ul ştie s-o facă, desemnarea, ca într-un parlament 
corporatist al oamenilor săi - anume pe specialitatea în care e cel mai bun -, Sereş 
Deneş din Sălaj, cu practică în munca administrativ-teritorială, vorbitor la 
perfecţie al limbii române, a fost, în legislatura trecută - această „fişă" am scris-o 
pe 16 august 2001 -, preşedinte al Comieisi pentru Administraţia publică. În ciuda 

14 Cred că a fost şi preşedinte la Comisiei de Administraţie Publică din Senat. 
15 Vezi Personalităţile României contemporane. Oameni politici 1993, Agenţia Naţională de 

Presă-Rompres, Buc„ 1993, p. 163; Parlamentul României. Senatul. Legislatura 1996-2000, Buc„ 1996, 
p. 168; Cartea albastră a democraţiei, Asociaţia Pro-Democraţia, Buc„ 1997, p. 134; Parlamentul 

României. Senatul. Legislatura 2000- 2004, Buc., 2000, p. 179. 
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aparenţei de om mai moale, cu un temperament mai mult oriental, colegul Deneş, 
împreună cu ceilalţi membrii ai Comisiei, având enorm de lucru şi vârâţi până în 
gât în probleme complicate, au făcut faţă şi volumului şi complexităţii lucrărilor. 
Presiuni peste presiuni, euroregiuni, împărţirea ţării, ca altă dată, pe ţinuturi 

regale, în regiuni din care să se excludă, programatic, orice trimitere la vreo 
denumire toponimică, geografică, istorică, etnică românească, a devenit calul de 
bătaie al unor europenişti români. Chiar dintre cei care conduc astăzi ţara şi 

despre care mi-ar părea bine să aflu cîă sunt doar inconştienţi. Dar bănuiesc, 
ştiind, că despre altceva e vorba. După renunţarea la numele de român în toate 
numele marilor partide, alungare a oricărui specific de neam, de istorie, de tradiţie 
şi pregătirea spargerii ţării în fel de fel de euro, asiate sau antarctice regiuni, ne fac 
să ne gândim cu nostalgie la bietul V alev. Pe de altă parte, Comisia a fost 
bombardată de cereri şi motivări în legătură cu transformarea unor comune în 
oraşe, a unor oraşe în municipii şi a „proclamării de noi comune". Pe acest fundal 
de dezorganizare administrativă - care se bate cap în cap cu diverse organisme 
care vor să reînfiinţeze vechi judeţe -, Dumnezeu să mă ierte, dar nu apare ca 
nefirească - deşi noi ştim despre ce e vorba - tendinţa UDMR-ului de a sparge toate 
comunele şi a proclama fiecare sătuc cu majoritate etnică maghiară drept comună 
maghiară. Culmea nebuniei, pe parlamentari parcă i-a lovit strechea şi fac, destui 
dintre ei, singurul act nenorocit act de prezenţă, nefiind ei în stare de altceva decât 
să declare - dezinteresat? - câte un sătuc, comună. Singura lor legătură cu judeţele 
din care provin sau în care merg face trimitere esenţială la Agamiţă Dandanache. 

Eu vroiam doar să subliniez cât de complexă a fost activitatea Comisiei 
condusă de Deneş, fiu de ţăran din judeţul Sălaj, absolvent al Facultăţii de Drept 
din Cluj. Manifestările acestui bun profesionist, un om modest şi cu atitudine de 
respect faţă de colegii săi, au mai îndulcit câte ceva din caracterul războinic de 
aproape 100 de ani al unora dintre colegii săi din formaţiunea politico-etnică 
amintită. Tocmai de aceea, foarte mulţi dintre senatori l-au apreciat pe Deneş 
pentru felul său de a fi, pentru omenia sa, pentru simţul măsurii. A-l da exemplu 
pentru unii colegi ai săi înseamnă a-i face un rău. La urma urmei, fiecare om, 
indiferent de etnia sa, se îmbracă aşa cum îi e felul şi vorbeşte cum îi e vorba. 
Fiecare este o personalitate, care nu poate fi acoperită de o biată şi efemeră 

apartenenţă politică. Sereş Deneş este un parlamentar onest, care a conferit un 
caracter definitoriu Comisiei Senatului în care a activat şi a muncit. 

N-a intrat în intenţia mea a-i prezenta şi pe alţi parlamentari de Sălaj. Pe 
unii nu-i cunosc, iar pe alţii îi cunosc prea bine. Risc, în ambele situaţii. M-am 
oprit doar asupra a două personalităţi semnificative dintr-un domeniu, să-i zic 
aşa, „apolitic''. Cinstit, i-am apreciat pe amândoi. Ce-or mai fi făcând, la aproape 
10 ani distanţă, nu mai ştiu. 
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